
За Министарство пољопривреде и заштите животне средине новосадски пољопривредни 

сајам је изузетно важан догађај чији садржај желимо да употпунимо и презентацијом рада 

ресорног Министарства између два сајма 

- На почетку, ако дозволите, изнећу кратку презентацију најважнијих активности и 

резултата, а онда бих вама дала реч да постављате питања 

- На питања ћу одговарати и ја, али и моји сарадници из министарства: државни 

секретари, помоћници министра и директори управа 

1. Законодавна активност 

Међу бројним законима које смо предложили и које је усвојила Народна 

Скупштина издвојићу само неке:  

- Закон о изменама и допунама закона о сточарству, 

- Закон о алкохолним пићима,  

- Закон о изменама и допунама закона о подстицајима у пољопривреди и руралном 

развоју,  

- Закон о изменама и допунама закона о пољопривредном земљишту,  

- Закон о заштити земљишта, 

- Закон о изменама и допунама закона о шумама,  

- Закон о изменама и допунама закона о заштити животне средине,  

- Закон о изменама и допунама закона о отпаду, 

- Закон о изменама и допунама закона о заштити природе... 

Усвојени закони обезбеђују правни оквир за уређење изузетно важних питања у 

области пољопривреде, заштите животне средине и заштите природе. 

- У току је израда подзаконских аката за пуну имплементацију закона и пун ефекат 

примене истих; 

 

- И већ сада се виде позитивни ефекти: нпр. Када се ради о Закону о 

пољопривредном земљишту – позитиван ефекат је тај што су готово све јединице 

локалне самоуправе по први пут у року после више година донеле програм 

коришћења, заштите и уређења пољопривредног земљишта – то је услов за 

благовремено спровођење поступка лицитације и закупа земљишта од стране 

пољопривредника; 

- Врло брзо биће објављен  Правилник о остваривању парава пречег и процедурама 

лицитације и Уредба о остваривању права првенства закупа 

 

- Ако нпр. Узмемо закон о изменама и допунама закона о шумама – у поступку је 

преузимање газдовања над више од 10.000 ха шума које су у претходном периоду 

биле без старања и предмет бесправних сеча; уз то значајно је пооштрена контрола 

и за врло кратак период примене закона имамо наше инспекције оствариле су 

готово 800 контрола, преко 270 поднетих је пријава, наплаћене су казне од готово 

600.000 дин 

- Циљ нам је да уведемо ред да сузбијемо бесправну сечу шума. 

 



- Доношењем системских закона у области животне средине створени су услови за 

успостављање Зеленог фонда као стабилног извора финансирања пројеката у овој 

области 

 

- У области животне средине – усвојени закони значе правну основу и обавезу 

уређења тржишта отпада – да се промет и третман одвијају на легалан, 

транспарентан и ефикасан начин – да се сузбије сива зона и нелојална 

конкуренција и да се уведе класификација оператера 

 

- Уз законе, Министарство је у протеклој години донело више од 100 подзаконских 

аката и правилника 

 

- Уз ове документе издвојила бих и документ о намераваном националном 

доприносу смањењу емисија гасова са ефектом стаклене баште – овај документ 

припремило је министарство и након усвајања од стране Владе доставило је исти 

Оквирној конвенцији УН о борби против климатских промена, а који је усвојен на 

Конференцији у Паризу 

- За добро припремљен документ и показану ажурност добили смо похвале од стране 

ЕК 

2. У години иза нас трансферисали смо средства ка нашим корисницима у 

пољопривреди и животној средини и финансирали низ пројеката: 

 

- Око 35 милијарди динара у виду субвенција и подстицаја за регистрована 

пољопривредна газдинства, (укупно за 2 год око 70 милијарди) 

- Субвенционисали смо изградњу око 780 км атарских путева у 63 јединице локалне 

самоуправе, 

- У протеклој години финансирали смо и изградњу и реконструкцију шумских 

путева у дужини од 132 км, 

- Издвојили смо око 100 милиона за радове на изградњи и реконструкцији система за 

водоснадбевање у 15 градова, 

- Значајна средства издвојена су и за изградњу објеката за пречишћавање отпадних 

вода,  

- Око 450 милиона за завршетак бране Стубо-Ровни 

- Исплатили смо око 2 милијарде подстицаја за рециклажну индустрију итд. 

- Око 250 милиона за збрињавање 2000 тона опасног индустријског отпада на 12 

локација 

И у овој години настављамо да исплаћујемо субвенције и подстицаје за пољопривреднике 

у складу са Уредбом, 

- Обезбедили смо повољне кредите са фиксном каматом 3% - за набавку машина, 

опреме, животиња, сточне хране – грејс период 1 година, период отплате 3 године; 

- Приоритет смо ставили на инвестиције у примарну производњу и прераду, 

рефундација уложених средстава 40-55% 

- Подстичемо органску производњу са 40% више средстава него конвенционалну 



- И у овој години издвојили смо значајна средства (око 800) за изградњу и 

реконструкцију атарских путева, изградњу секундарне мреже за наводњавање, 

укључујући и бунаре, уређење земљишта и комасацију, 

- Значајна средства око 470 милиона за изградњу шумских путева, производњу 

шумских садница, негу шума, пошумљавање... 

- Издвојена су средства и за радове на водопривредним објектима, водоводној 

мрежи, бранама – у овој години око 480 милиона издвојено је за радове на брани 

Сврачково у Ариљу – што је изузетно важно за водоснадбевање више од 300.000 

грађана 5 локалне самоуправе, Чачка, Горњег Милановца, Пожеге, Ариља и Лучана  

- И ове године обезбеђена су значајна средства за рециклажну индустрију (1,9 

милијарди динара) 

- Међу важнијим пројектима који су реализовани или су у фази реализације 

издвојила бих следеће: 

- - у току је запошљавање додатних 103 лица у УАП – за коришћење средстава 

ИПАРД програма 

- Завршено је опремање лабораторије за млеко 

- У поступку је набавка 30 метео-станица за рад прогнозно извештајне службе – 

подтке о прогнози појаве биљних болести и штеточина, са упуством за примену 

заштите пољопривредници ће добијати бесплатно 

 

У области животне средине од великих инфраструктурних пројеката: 

       -    Завршен главни канализациони колектор Кула-Врбас „Велики Бачки канал“ 

- Изграђена и почела је са радом нова регионална депонија у Панчеву, 

- У склопу подршке развоју регионалног система за управљање отпадом у Ужицу 

Дубоко изграђена трансфер станица у Чачку, 

- Започет пројекат изградње регионалне санитарне депоније у Суботици вредан 22 

милиона евра, 

- Завшено постројење за пречишћавање отпадних вода у Лесковцу 

- Припремљена и рзвијена техничка документација за изградњу постројења за 

пречишћавање отпадних вода  за град Краљево ... 

- Потписан је уговор са извођачем радова на санацији депоније јаловине из 

топионице  Зајача – 180 милиона динара 

- Закључени су уговори о контроли квалитета ваздуха са институтом за рударство и 

металургију – Бор и 17 завода за јавно здравље из градова Београд, Чачак, 

Крушевац, Шабац, Зајечар, Пирот итд (16,5 милиона) 

 

- Реализована су два важна пројекта из заштите природе: 

 

        -успостављање еколошке мреже у Републици Србији – 17 милиона динара 

        - израда црвене књиге фауне 2 милиона динара 

Детаљни резултати у пољопривреди за 2015. Биће званично објављени до краја јуна 

– Зелена књига, а ја ће истаћи само најважније: 

- Повећали смо производњу воћа и поврћа за око 20% 

- Поново смо лидери у производњи малине – извезли смо 110 хиљада тона (поређења 

ради 2014.- 60.000 тона) 



- Извезли смо прошле године пољопривредних и прехрамбених производа вредности 

око 2,5 милијарди евра 

- Суфицит 1,25 милијарди  

- Изузетно је добра вест да је позитиван тренд настављен и ове године: 

- За прва 3 месеца имали смо извоз вредан 625 милиона евра  (7% већи него у истом 

периоду прошле године), у исто време смањили смо увоз за 11% 

- Суфицит 28,7% већи него за прва три месеца прошле године 

 


